



**MENTERI Hal EHWal Ugama, Yang Berhormat Pehin Udana Khatib Dato Paduka Seri Setia Ustaz Haji Awang Badaruddin bin Pengarah Dato Paduka Haji Awang Othman selaku tetamu kehormat berucap dan seterusnya merasmikan Persidangan Antarabangsa Ke-5 Mengenai Penyelidikan Islam dan Bahasa Arab Tahun 2018.**

**BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 24 Januari.** - Penyelidikan yang relevan perlu dalam usaha-usaha memperkasa

# Memperkasa pengajian Islam dan bahasa Arab

pengajian Islam dan bahasa Arab memandangkan ia adalah sebahagian daripada unsur atau elemen penting pendidikan kebangsaan di Negara Brunei Darussalam.

Pendidikan Islam atau juga disebut dengan pelajaran atau persekolahan agama dan persekolahan Arab di negara ini telah ditempatkan dalam arus perdana sistem pendidikan kebangsaan serta kedudukan tersebut dikukuhkan lagi dengan Perintah Pendidikan Agama Wajib, 2012. Ini ditambah dengan pembelajaran mata pelajaran agama Islam atau Islamic Religious Knowledge (IRK) merupakan dalam komponen matapelajaran teras di peringkat persekolahan umum.

Perkara tersebut ditekankan oleh Menteri Hal EHWal Ugama, Yang Berhormat Pehin Udana Khatib Dato Paduka Seri Setia Ustaz Haji Awang Badaruddin bin Pengarah Dato Paduka Haji Othman, selaku

tetamu kehormat pada Persidangan Antarabangsa Kali Ke-5 Mengenai Penyelidikan Pendidikan Islam dan Bahasa Arab yang berlangsung di Kolej Universiti Perguruan Agama Seri Begawan (KUPU SB), di sini.

Di Negara Brunei Darussalam jelas Yang Berhormat, telah dari awal lagi memilih untuk memakai sistem dan struktur institusi serta kurikulum persekolahan agama dan Arab secara menseserakan dual aliran pelajaran agama / Arab dengan aliran pelajaran umum.

Menurut Yang Berhormat lagi, di negara ini, sebuah persekolahan agama dan Arab pernah wujud pada tahun 1941 sebelum perang dunia kedua yang berdasarkan kepada sistem madrasah dengan wawasan keagamaannya.

Manakala beliau seterusnya menyatakan, dalam tahun 1964 semasa perletakan batu asas pembangunan Sekolah Menengah Arab Laki-Laki Hassanal Bolkhiah,

Berita dan Foto : Haji Ariffin Mohamad Noor / Morshidi

sistem dan dasar persekolahan serta kurikulumnya telah dititahkan oleh Sultan Brunei ke-28, Al-Marhum Sultan Haji Omar Ali Saifuddin Sa'adul Khairi Waddien ibni Al-Marhum Sultan Muhammad Jamalul Alam, iaitu "... mempunyai dasar-dasar pelajaran yang sesuai menurut Laila kemajuan zaman, iaitu bukan sahaja diajarkan ilmu-ilmu dan pengetahuan-pengetahuan syarak dan bahasa Arab bahkan juga pengetahuan-pengetahuan kenegaraan dan Laila kedumiaan".

Tambah Yang Berhormat, nada yang sama turut ditgaskan lagi, semasa perletakan batu asas bangunan Sekolah Ugama (Arab) Menengah Perempuan Raja Isteri Pengiran Anak Damit dan seterusnya dalam zamam pemerintahan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda

Sultan Haji Hassanal Bolkhiah Mu'izzaddin Waddaulah pada 15 Julai 1992 turut menckankan pentingnya sistem dan kurikulumnya tidak sahaja melayakkan lepasan-lepasannya menjadi ulama di bidang agama malahan juga ahli sains dan perubatan serta lain-lain yang berorientasikan Islam.

Seterusnya menurut Yang Berhormat, dalam pelaksanaannya sebagai unsur penting dalam arus perdana pendidikan kebangsaan ianya perlu kita pelihara dan jayakan serta terus berusaha memperkasakannya demi kejayaan anak bangsa dengan menepati hasrat negara yang dirumuskan dengan niat baik lagi mumi kedua-dua wali al-amri pemerintahan beraja negara Brunei Darussalam di zaman moden ini.

## Lebih 200 sertai Persidangan Antarabangsa ICRIALE 2018



**MENTERI Hal EHWal Ugama, Yang Berhormat Pehin Udana Khatib Dato Paduka Seri Setia Ustaz Haji Awang Badaruddin bin Pengarah Dato Paduka Haji Othman, selaku tetamu kehormat merasmikan Persidangan Antarabangsa Mengenai Penyelidikan Pendidikan Islam dan Bahasa Arab (ICRIALE) 2018 anjuran bersama PIMM, KUPU SB dan UNISSA.**

**BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 24 Januari.** - Persidangan Antarabangsa Mengenai Penyelidikan Pendidikan Islam

dan Bahasa Arab (ICRIALE) 2018 anjuran bersama Persatuan Interlektual Muslim Malaysia (PIMM), Kolej Universiti

Perguruan Agama Seri Begawan (KUPU SB) dan Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) diadakan di Dewan Tarbiyah, KUPU SB, di sini.

Persidangan dirasmikan oleh Menteri Hal EHWal Ugama, Yang Berhormat Pehin Udana Khatib Dato Paduka Seri Setia Ustaz Haji Awang Badaruddin bin Pengarah Dato Paduka Haji Othman, selaku tetamu kehormat.

Terdahulu majlis dimulakan dengan bacaan Surah Al-Fatihah yang dipimpin oleh Imam Surau KUPU SB, Awang Haji Manan bin Haji Osman dan diikuti dengan Bacaan Asmaul Husna beramai-ramai.

Sementara itu, dalam ucapan alu-aluan Pengerusi Bersama Persidangan Dekan Fakulti Pendidikan, KUPU SB, Profesor Madya Dr. Misnan bin Jemali dalam ucapan alu-aluannya berkata, persidangan tiga hari yang bermula hari ini menampilkan

seramai 130 pembentang kertas kerja dengan seramai 220 peserta yang terdiri daripada sarjana, pakar, ahli akademik, penyelidik, pegawai kerajaan dan pelajar pasca-sarjana.

Beliau menambah, persidangan antara lain tujuan persidangan ialah sebagai usaha bagi pembentangan dan perkongsian hasil penyelidikan semasa dalam bidang Pendidikan Islam dan Bahasa Arab, di samping untuk mencari alternatif kepada isu-isu Pendidikan Islam dan Bahasa Arab.

Persidangan yang bertemakan, 'Transformasi Pendidikan Islam Dalam Era Industri 4.0', iaitu trend semasa automasi dan pertukaran data dalam teknologi perkilangan. Industri 4.0 mewujudkan apa yang dikenali sebagai kilang pintar dan justeru dalam konteks masyarakat Islam hari ini perlu memajukan peranan pendidikan Islam dalam membangun ummah secara

besar-besaran.

Turut hadir Timbalan Menteri Hal EHWal Ugama Yang Mulia Dato Seri Paduka Awang Haji Abdul Mokti bin Haji Mohd. Daud; Pemangku Setiausaha Tetap Kementerian Hal EHWal Ugama (KHEU), Awang Haji Mohd. Seruddin bin Haji Timbang; Pemangku Ra'ees KUPU SB, Dr. Haji Adanan bin Haji Basar; Rektor UNISSA, Dr. Haji Norarfan bin Haji Zainal; Presiden Persatuan Intellektual Muslim Malaysia (PIMM) & selaku Rektor Kolej Universiti Islam Antarabangsa Selangor, Malaysia, Profesor Dato Dr. Abdul Halim Tamuri; Timbalan Setiausaha Tetap (Pentadbiran dan Kewangan) KHEU, Awang Roslan bin Haji Tajah; Penasihat Akademik UNISSA, Profesor Dato Dr. Sayyed Muhammad Aqiel bin Ali Al-Mahdaly; para pegawai-pegawai KUPU SB, UNISSA dan KHEU.

### HALUAN

## Gunakan perubahan tepat berasaskan bukti, aplikasi teknologi maju

Dari muka 2

Ia juga merupakan harapan saya yang paling besar bahawa simposium ini akan menggalakan dan memupuk semangat pembelajaran berterusan dan pembelajaran sepanjang hayat yang berterusan di kalangan tenaga kerja keseluruhan kami, terutamanya profesional penjagaan kesihatan kami. Pendidikan berterusan dan latihan adalah komponen utama dalam memastikan tenaga kerja yang kuat dan sangat profesional. Kementerian Kesihatan menyokong dan menggalakan semua aktiviti pendidikan berterusan dalam perubahan makmal dan pembangunan profesional yang berterusan untuk meningkatkan kualiti,

kecekapan dan keberkesanan perkhidmatan penjagaan kesihatan kami.

Akhir sekali, saya ingin mengingatkan diri kita untuk meneguhkan komitmen dan tanggungjawab kita untuk memperbaiki dan mengkalakan penyampaian perkhidmatan yang berkualiti dan selamat dalam perkhidmatan penjagaan kesihatan kita untuk kepuasan dan keyakinan pelanggan yang lebih baik dari orang awam.

Tanpa lebih lanjut dan dengan perkataan Bismillah Hirahman Nirrahim saya dengan ini mengisytiharkan Symposium Saintifik Kebangsaan ke-3 2018 secara terbuka. Terima kasih.

Wabillahi tawfiq Walhidayah Wassalaamu'alaikum Warahmatullahi Wabarakaatuh.



# MINDA PEMBACA

Serlahkan kreativiti penulisan awda dengan menyertai ruangan ini :

**TAJUK-TAJUK MINDA PEMBACA :**

1. 'Kibarkan Bendera Negara Dengan Megah'. Tarikh Tutup : 31 Januari 2018
2. 'Suburkan Semangat Bermucang-Mucang'. Tarikh Tutup : 7 Februari 2018
3. 'Menjayakan Wawasan Negara'. Tarikh Tutup : 14 Februari 2018

**Terma dan Syarat :**

1. Penyertaan dibuka kepada remaja yang berusia lingkungan 15 hingga 25 tahun, yang terdiri daripada rakyat dan penduduk Negara Brunei Darussalam kecuali warga Jabatan Penerangan.
2. Pendapat awda hendaklah ditulis jarak langkah dua baris dan panjang pendapat awda mestilah antara 200 hingga 300 patah perkataan.
3. Nama penuh, nombor kad pengenalan, alamat lengkap dan nombor telefon hendaklah disertakan dan dihantar kepada :

**Sidang Pengarang, Minda Pembaca,**

Bahagian PELITA BRUNEI, Jabatan Penerangan, Lapangan Terbang Lama, Berakas, Bandar Seri Begawan, BB3510.

Negara Brunei Darussalam atau melalui e-mel:

pelita.brunei@information.gov.bn

Tunggu apa lagi ... Hantarkan pendapat awda sekarang



Menangi  
**BND75**  
Setiap Minggu